

Protokół nr L

Z obrad L sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 15 grudnia 2022 roku w siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1.

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych.

Ad. pkt 1.

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję.

Przystąpiono do głosowania w sprawie obecności radnych.

OBECNYCH: 13

NIEOBECNYCH: 2

Wyniki imienne:

OBECNI (13) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska

NIEOBECNI (2), Jarosław Hirny-Budka, Agnieszka Paradowska

Pani Beata Rycerska poinformowała, że na sali obecnych jest 13 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały.

Pani Anna Kamińska złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad w punkcie 3 podpunktu 7 i 8. Swoje stanowisko argumentowała faktem, iż radni przed samą sesją dostali autopoprawki Wójta Gminy do budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej. Wprowadzonych zmian jest za dużo do przeanalizowania w trakcie sesji, aby później odpowiedzialnie zagłosować za budżetem i WPF.

Pani Wójt odnosząc się do złożonego wniosku stwierdziła, że wszystkie autopoprawki można omówić w trakcie trwającej sesji.

Pani Joanna Kowalczyk zwracając się do Pani Wójt zapytała o konieczność głosowania autopoprawek. Następnie zapytała czy wymienione autopoprawki są tak ważne i czy jest możliwość ich wycofania.

Pani Anna Kamińska odnosząc się do słów Pani Joanny Kowalczyk oraz Pani Wójt, ponowiła swój wcześniejszy wniosek, argumentując krótkim czasem na zapoznanie się z autopoprawkami.

Pani Joanna Chilarska stwierdziła, iż nie miała również czasu na zapoznanie się z autopoprawkami.

Pani Elżbieta Biczuk odnosząc się do wypowiedzi Pani Joanny Chilarskiej, poinformowała, że także nie miała możliwości zapoznania się z autopoprawkami.

Pani Joanna Kowalczyk zwracając się do Pani Wójt poprosiła o wycofanie autopoprawek.

Pani Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnych, poinformowała o niewnoszeniu autopoprawek do budżetu i WPF.

Pani Beata Rycerska zwracając się do Pani Anny Kamińskiej zapytała, czy podtrzymuje złożony wniosek o zdjęcie z porządku obrad podpunktów 7 i 8 w punkcie 3.

Pani Anna Kamińska potwierdziła podtrzymanie złożonego wniosku.

Pan Edward Kozłowski zapytał o konsekwencje wynikające z nie przyjęcia uchwały budżetowej oraz WPF.

Pani Joanna Domańska poinformowała o przepisach ustawy regulującej uchwalanie budżetu gminy oraz o skutkach nie przyjęcia budżetu gminy do końca 2022 roku stwierdzając, że brak przyjętej uchwały nie pozwoli na rozpoczęcie zaplanowanych inwestycji w danym roku budżetowym.

Pani Wójt poprosiła o przerwę.

Pani Elżbieta Biczuk poinformowała, iż jest jeszcze wystarczająco dużo czasu do końca roku, aby zwołać sesję i uchwalić budżet oraz WPF.

Pani Beata Rycerska ogłosiła 10 min przerwy.

Pani Wójt poinformowała, że w przypadku nie przyjęcia budżetu nie zostaną rozstrzygnięte przetargi na: dostawę żywności dla przedszkoli, dostawę środków czystości dla szkół i przedszkoli gminnych, dowóz uczniów ze szkół gminnych na basen, zaopatrzenie w materiały biurowe dla placówek oświatowych i zapewnienie obsługi kserokopiarek, nasadzenia przy ulicy Parkowej, budowę przedszkola wraz ze zmianą zagospodarowania na świetlicę wiejską, remonty letnie w budynkach oświatowych, obsługę weterynaryjną w schroniskach i odławianie zwierząt, modernizację oświetlenia, dokumentację kolektora tłoczego w Michałowicach, ścieżkę w Granicy, dostawę wody z MPWiK, pielęgnację zieleni i sprzątanie, dostawę gorących posiłków do dziennego domu „Senior Plus” oraz klientów GOPS z dowozem do miejsca zamieszkania, transport uczestników do dziennego domu „Senior Plus”.

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, dlaczego przy zagrożonym przetargu na budowę ścieżek utwardzonych w Granicy, w zmianach do budżetu na rok 2022 zdejmowana jest kwota 1 085 000 zł.

Pani Wójt odpowiedziała, że w/w zadanie będzie wprowadzone w 2023r.

Pani Joanna Chilarska informując, że do końca roku pozostało jeszcze 10 dni roboczych zapytała, czy jest możliwość, aby w najbliższy poniedziałek zwołać sesję nadzwyczajną.

Pani Wójt odpowiedziała, że problemem w zwołaniu sesji nadzwyczajnej może być zaplanowana nieobecność radnych.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że sesja nadzwyczajna jest możliwa do zrealizowania w proponowanym terminie 19.02.2022r., przypominając jednocześnie propozycję omówienia budżetu i WPF, bez wprowadzonych przez Panią Wójt autopoprawek.

Pani Anna Kamińska zwracając się do Pani Wójt zapytała, czy zagrożenie wszystkich przedsięwzięć wymienionych wcześniej przez Panią Wójt, dotyczy także sytuacji, jeżeli Rada Gminy nie przyjmie budżetu.

Pani Beata Rycerska odpowiedziała, że należy liczyć się z taką możliwością, że budżet nie zostanie przyjęty. Natomiast Pani Wójt przygotowała go z nadzieją i planami, że takowy zostanie uchwalony.

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że nie chodzi o nadzieje, ale o procedury, jeśli Pani Wójt przygotowuje budżet, to może zdarzyć się sytuacja, że ten dokument nie zostanie przyjęty.

Pani Joanna Kowalczyk wskazała, iż został podany powód autopoprawki oraz powód do zdjęcia z porządku obrad podpunktów 7 i 8. Zostało zaproponowane rozwiązanie tego problemu i nie ma argumentów za tym, żeby nie obradować nad budżetem gminy i nad WPF.

Pani Elżbieta Biczysk stwierdziła, że nie zgadza się ze słowami Pani Joanny Kowalczyk, gdyż głosowanie nad budżetem, bez przyjętych autopoprawek, jest głosowaniem nad dokumentem „fikcyjnym”. Przytoczony został tutaj fragment autopoprawki, odnoszący się do punktu 5 paragrafu 11 projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Michałowice na rok 2023. Punkt ten dotyczy zaciągania kredytów na finansowanie planowanego deficytu budżetu.

Pani Beata Rycerska stwierdziła, iż jest to autopoprawka wynikająca z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, którą radni dostali przed sesją.

Pani Joanna Chilarska zgłosiła wniosek o głosowanie pierwszego wniosku formalnego zgłoszonego na sesji.

Przystąpiono do głosowania za złożonym wnioskiem przez Panią Annę Kamińską, o zdjęcie z porządku obrad podpunktów 7 i 8 w punkcie 3.

Za przyjęciem - 8

Przeciw - 7

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 0

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (8) Elżbieta Biczuk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyńska Parzyńska, Anna Wyszomirska.

PRZECIW (7) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk.

Wniosek został przyjęty.

Wobec przyjętego wniosku porządek obrad sesji przedstawia się następująco.

1. Sprawy porządkowe.
2. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy Michałowice.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:
 - 1) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030,
 - 2) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022,
 - 3) wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022,
 - 4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na organizację powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej,
 - 5) zmieniająca Uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu,
 - 6) uchwalenia statutów sołectw i osiedli,
4. Informacje i komunikaty Wójta Gminy.
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy.
6. Sprawy wniesione.

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad L sesji Rady Gminy Michałowice z poprawką.

Za przyjęciem - 9

Przeciw - 5

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 1

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (9) Elżbieta Biczuk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyńska Parzyńska, Anna Wyszomirska.

PRZECIW (7) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Edward Kozłowski.

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk.

Porządek obrad L sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty z poprawką.

Ad. pkt 2.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt protokołu z XLIX sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi do treści.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XLIX sesji Rady Gminy Michałowice.

Za przyjęciem - 13

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 2

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (13) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (2) Anna Kamińska, Maciej Polarczyk.

Protokół z XLIX sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty.

Ad. pkt 3.1.

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030.

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 3 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 2.

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał czy zwiększenie dofinansowania na ścieżki rowerowe, zostanie wykorzystane na terenie naszej gminy, czy zostanie u któregoś z partnerów.

Pani Wójt odpowiedziała, że to jest zwiększenie dla partnerów.

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030 z autopoprawkami.

Za przyjęciem - 14

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 1

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk.

Uchwała Nr L/523/2022 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 3.2.

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022.

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 4 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Pani Joanna Chilarska zapytała czy w budżecie na rok 2022 znajdują się jeszcze środki na akcję „Noś odblaski”.

Pani Wójt odpowiedziała, że w budżecie 2022 roku nie będzie realizowany zakup odblasków, gdyż takowe znajdują się w magazynie w urzędzie.

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał o etap inwestycji przebudowy ulicy Raszyńskiej, 3 Maja i Szkolnej.

Pan Andrzej Łuszczynski odpowiedział, że w projekcie uchwały budżetu na rok 2023, projekcie WPF na 2024r. są zabezpieczone środki na rozpoczęcie zadania w 2023 roku i realizację w latach 2023 i 2024.

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał, czy dotychczasowy wykonawca w ogóle się nie wywiązał z umowy.

Pan Andrzej Łuszczynski poinformował, że wykonawca nie podjął żadnych czynności. Umowa została wypowiedziana, kary zostały naliczone.

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022 z autopoprawkami.

Za przyjęciem - 14

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 1

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczek, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk.

Uchwała Nr L/524/2022 stanowi załącznik do protokołu.

Pani Beata Rycerska ogłosiła 5 min przerwy.

Pani Wójt złożyła wniosek, o zdjęcie z porządku obrad podpunktu 4 w punkcie 3, dotyczącego projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na organizację powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej argumentując, że w/w uchwała została przygotowana w związku z wcześniejszą uchwałą, która została zdjęta z porządku obrad.

Pani Anna Kamińska zwróciła się z prośbą do Przewodniczącej Rady, aby uchwały zależne od siebie były zamieszczane w porządku obrad sesji w odpowiedniej kolejności i w przypadku nie podjęcia jednej z nich, razem zdejnowane.

Przystąpiono do głosowania za złożonym wnioskiem przez Panią Wójt, o zdjęcie z porządku obrad podpunktu 4 w punkcie 3.

Za przyjęciem - 14
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Brak głosu - 1
Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk.

Wniosek został przyjęty.

Ad. pkt 3.3.

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022.

Pani Wójt omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 4 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy mieszkańcy przy zdalnych wodomierzach będą otrzymywali rachunek drogą mailową, w jaki sposób funkcjonować będą zdalne wodomierze od strony księgowej w gminie, czy faktury generowane będą automatycznie, czy ręcznie. Następnie zapytała, czy zwiększy się przy tych wodomierzach częstotliwość z jaką mieszkańcy będą otrzymywać rachunki za wodę, oraz jaki będzie zwyczaj wystawiania tych rachunków.

Pani Wójt przedstawiła informację w jakiej formie wodomierze były rozliczane dotychczas. Następnie poinformowała, że w przypadku wodomierzy zdalnych zaproponowane jest rozwiązanie założenia odpowiedniej zakładki w elektronicznym biurze obsługi mieszkańca. Na stronie będzie możliwość zweryfikowania ilości nieopłaconych albo opłaconych faktur, czy też stan licznika. Następnie w skrócie opisała działanie samej strony elektronicznego biura mieszkańca informując, że projekt jest dofinansowany przez Unię Europejską.

Pan Maciej Polarczyk zapytał, czy mieszkaniiec lub właściciel budynku będzie miał możliwość podejrzenia stanu zużycia bezpośrednio z wodomierza, oraz czy będzie to możliwe do sprawdzenia na smartfonie czy też tablecie. Zapytał także, w jaki sposób będą realizowane liczniki dodatkowe, czyli tak zwanej wody bezzwrotnie zużytej.

Pan Marcin Walichnowski udzielając odpowiedzi poinformował, że mieszkaniiec nie będzie miał bezpośredniego dostępu do licznika. Na ten moment będzie widział dane, które zanotował inkasent, a w przyszłości to, co odczyta automatycznie system. Podkreślił, że docelowo – system ma działać całkowicie automatycznie, opierając się na antenach rozmieszczonych na terenie gminy.

Pani Wójt dopowiedziała, że licznik wody bezpowrotnie zużytej jest prywatnym licznikiem mieszkańca. W ramach projektu ma zostać wymienionych 2100 liczników, stanowiących mniej więcej 1/3 nieruchomości w gminie Michałowice.

Pan Tomasz Łoziński potwierdzając słowa Pana Marcina Walichnowskiego dodał, że projekt ma przyspieszyć i zautomatyzować proces, jednocześnie ułatwiając funkcjonowanie mieszkańcom. Dodatkowo zostanie wydłużony proces homologacji łącznie na 13 lat.

Pani Joanna Kowalczyk wyrażając zadowolenie nad projektem wymiany liczników stwierdziła, że nowy system ułatwi mieszkańcom monitorowanie stanu rozliczeń z gminą. Gmina nie będzie miała zaległości w rozliczeniach, zostaną także ograniczone wydatki za monity. Następnie zapytała, czy program był autorski, czy może został zakupiony gotowy program, który aktualnie jest adaptowany do własnego systemu finansowo-księgowego.

Pan Marcin Walichnowski wyjaśnił, że do przetargu przystąpiło konsorcjum wykonawców i każdy w swoim zakresie zaproponował oprogramowanie, które już funkcjonuje w innych jednostkach. Najlepsze rozwiązanie zostało dostosowane do obowiązujących procedur, ale całe programy nie były pisane na zamówienie gminy.

Pani Joanna Kowalczyk dopytała, czy to jest tak, że ogólna baza jest, ale wszelkie połączenia i aktualizacje były specjalnie tworzone.

Pan Marcin Walichnowski dodał, że wszelkie połączenia były także dodane z poprzednich systemów. Nowy system trzeba było na początku zasilić danymi, które już są. Należało je przenieść, oraz sprawdzić, czy wykonawca przeniósł wszystko kompletnie.

Pani Joanna Kowalczyk zapytała w jaki sposób będzie przebiegało wprowadzenie mieszkańca do tego systemu i czy logowanie będzie realizowane przez system ePUAP.

Pan Tomasz Łoziński potwierdził informację, że logowanie będzie przez system ePUAP.

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy będzie możliwość rezygnacji z papierowego rachunku za stan wodomierza.

Pan Tomasz Łoziński stwierdził, że takie jest właśnie założenie utworzenia strony elektronicznego biura mieszkańca.

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał o realny termin ukończenia całej dokumentacji dotyczącej inwestycji związanej z budową ścieżki rowerowej od Reguł do Michałowic.

Pan Andrzej Łuszczynski poinformował, że po uzyskaniu przez wykonawcę wszystkich uzgodnień zewnętrznych dokumentacja zostanie złożona do starosty celem wydania pozwolenia. Natomiast termin na uzyskanie prawomocnej decyzji to czas około 2-3 miesięcy.

Pan Jarosław Hirny-Budka zwracając się do Pani Wójt zapytał, czy prowadzone są rozmowy z WKD, w sprawie zbudowania ścieżki rowerowej od Michałowic do Opaczy i czy mogłaby zostać ona podłączona do istniejących dróg w kierunku Warszawy.

Pani Wójt odpowiedziała, że na bieżąco realizowane są rozmowy z WKD, natomiast niedawno została przekazana informacja od Prezesa WKD, iż w bardzo dużej części doszło już do przekazania nieruchomości z PKP do WKD, dzięki czemu pojawiają się szanse na ponowne otwarcie rozmów. Odcinek między Michałowicami a Opaczą, jest odcinkiem problematycznym, ze względu na umieszczenie w tym miejscu urządzeń WKD. Podobna sytuacja ma miejsce w Nowej Wsi, przy ul. Cyklistów. Poinformowała także o braku uzyskania zgody na remont chodnika między Opaczą Kolonią a Michałowicami.

Pani Elżbieta Biczyc zapytała według jakiego klucza zostaną wybrane nieruchomości do wymiany wodomierzy.

Pani Wójt odpowiedziała, że nieruchomości są już wybrane, ponieważ są to miejscowości, które są zamknięte w pewnych pierścieniach.

Pan Andrzej Łuszczynski poinformował, że podstawową ideą było, żeby pewne rejony w całości zamknąć i doprowadzić do wymiany wodomierzy. Wybrane zostały tereny stacji uzdatniania wody

(Pęcice, Komorów Wieś, Komorów i Granica), a następnie projekt będzie rozprawiany na resztę terenów Gminy.

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał jak wygląda etap postępowania w sprawie projektów organizacji ruchu.

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że po rozstrzygnięciu, dojdzie do podpisania umowy, zostanie zorganizowane spotkanie, na którym zostaną określone zasady wykonania inwentaryzacji oraz sposób komunikacji z mieszkańcami i radnymi.

Pani Joanna Kowalczyk zapytała o etap budowy świetlicy w Pęcicach.

Pani Iwona Popowicz odpowiedziała, że zakończenie prac jest przewidziane na początek 2023r.

Pan Edward Kozłowski podziękował publicznie za rzeczowe wyjaśnienie niewygasów.

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022 z autopoprawkami.

Za przyjęciem - 14

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 1

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk.

Uchwała Nr L/525/2022 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 3.4.

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu.

Pani Wójt omówiła projekt uchwały.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna: za – 4 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 3.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 3 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 2.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 2 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 2.

Pani Joanna Chilarska podziękowała referatowi i urzędowi za zmianę zaproponowaną w projekcie uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu.

Za przyjęciem - 12

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 1

Brak głosu - 2

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (12) Beata Rycerska, Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Adriana Król-Popiel.

BRAK GŁOSU (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk.

Uchwała Nr L/526/2022 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 3.5.

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw i osiedli.

Pani Wójt omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Pani Anna Kamińska złożyła dwa wnioski do projektu uchwały.

Pierwszy wniosek dotyczący załączników od nr 1 - 10 wprowadzający zmianę w paragrafie 8 ustęp 1 polegającą na wykreśleniu wyrazów „albo mieszkaniac sołectwa wybrany przez zebranie wiejskie”.

Natomiast w załącznikach od nr 11 - 13 wprowadza się zmianę w paragrafie 8 ustęp 1 polegającą na wykreśleniu wyrazów „albo mieszkaniac osiedla wybrany przez zebranie mieszkańców”.

Drugi wniosek dotyczący załączników od nr 11 - 13 wprowadzający zmianę w paragrafie 13 ustęp 1 polegającą na zastąpieniu wyrazów „co najmniej raz na 3 miesiące” wyrazami „w miarę potrzeby”.

Przystąpiono do głosowania pierwszego wniosku Pani Anny Kamińskiej, dotyczącego zmiany zapisu w załącznikach 1 do 10 paragrafu 8 ustęp 1 polegającą na wykreśleniu wyrazów „albo mieszkaniac sołectwa wybrany przez zebranie wiejskie”, oraz zmianę zapisu w załącznikach od 11 do 13 paragrafu 8 ustęp 1 polegającą na wykreśleniu wyrazów „albo mieszkaniac osiedla wybrany przez zebranie mieszkańców”.

Za przyjęciem - 10

Przeciw - 2

Wstrzymało się - 1

Brak głosu - 2

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (10) Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

PRZECIW (2) Beata Rycerska, Edward Kozłowski

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Jarosław Hirny-Budka

BRAK GŁOSU (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk.

Wniosek został przyjęty.

Przystąpiono do głosowania drugiego wniosku Pani Anny Kamińskiej, wprowadzającego zmianę zapisu w załącznikach od nr 11 do 13 w paragrafie 13 ustęp 1 polegającego na zastąpieniu wyrazów „co najmniej raz na 3 miesiące”, wyrazami „w razie potrzeby”.

Za przyjęciem - 10

Przeciw - 3

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 2

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (10) Elżbieta Biczuk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

PRZECIW (3) Beata Rycerska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk
BRAK GŁOSU (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk.

Wniosek został przyjęty.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna: za – 2 głosy, przeciw – 1, wstrzymało się – 4.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 2 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 3.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 2 głosy, przeciw – 1, wstrzymało się – 1.

Pan Edward Kozłowski odnosząc się do dyskusji na komisji w temacie nie udzielania mieszkańcom pozwolenia na prowadzenie zebrania wiejskiego poinformował, że głównym argumentem był fakt, że czasami sołtysi na początku swojej działalności mają problemy z prowadzeniem zebrania i potrzebują pomocy. Natomiast główną intencją jego wypowiedzi było to, aby nie zamykać mieszkańcom takich możliwości, ponieważ w sołectwach są osoby, którzy mają doświadczenie w takich sytuacjach i nie danie im szansy na wykazanie się, jest niezgodne z ideologią samorządu.

Pani Anna Kamińska odnosząc się do wypowiedzi Pana Edwarda Kozłowskiego stwierdziła, że zupełnie inny cel przyświecał przeprowadzonej dyskusji. Chodziło o ochronienie mieszkańców uczestniczących w zebraniu, przed powstaniem formalnych błędów i tym samym nie zakłócaniem tym pracy urzędu. Dodatkowym problemem jest znalezienie kogoś, kto umiałby poprawnie protokołować zebrania.

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw i osiedli z autopoprawkami i poprawkami.

Za przyjęciem - 13

Przeciw - 0

Wstrzymało się - 0

Brak głosu - 2

Nieobecni - 0

Wyniki imienne:

ZA (13) Beata Rycerska, Elżbieta Biczek, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska.

BRAK GŁOSU (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk.

Uchwała Nr L/527/2022 stanowi załącznik do protokołu.

Pani Elżbieta Biczek podziękowała wszystkim, którzy brali udział w przygotowaniu projektu uchwały, szczególnie Pani Wójt, Pani Wicewójt, Panu Sekretarzowi, Pani Joannie Domańskiej, oraz wszystkim, którzy brali udział w konsultacjach na wszelkich etapach na koniec stwierdzając, że udało się stworzyć dobre akty prawa miejscowego.

Ad. pkt 4.

Informacje i komunikaty Wójta Gminy.

Pani Wójt poinformowała o dużym sukcesie programu wymiany pieców, ponieważ mimo trudnego czasu, udało się w 2022r. zrealizować założenia programu na 2024r.

Pani Anna Kamińska pochwaliła Panią Annę Mrówczyńską, zajmującą się programem na terenie Opaczy. Pochwała była skierowana na wyraźną prośbę mieszkanki.

Pani Wójt dodała, że w dużej mierze to sukces właściwego człowieka na właściwym miejscu. Pani Anna Mrówczyńska jak i Pan Krzysztof Pietrusiak są autorami tego sukcesu.

Ad. pkt 5.

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy.

Pani Beata Rycerska odczytała pisma, które wpłynęły od ostatniej sesji do Biura Rady:

- zapytanie Pani Radnej Joanny Chilarskiej w zakresie regulacji statutów sołectwa Reguły;
- skarga na Wójta Gminy Michałowice w sprawie braku dostępu do danych przestrzennych;
- wniosek o dostępie do informacji publicznej;
- informacja Wójta o złożeniu w terminie oświadczeń majątkowych pracowników urzędu gminy, kierowników i pracowników gminnych jednostek organizacyjnych;
- skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego złożona za pośrednictwem Rady Gminy Michałowice na uchwałę XLVIII/354/2001 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2001 roku w sprawie zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Michałowice Osiedle;
- wniosek o umożliwienie przedstawienia na kolejnej sesji Rady Gminy Michałowice koncepcji inwestycji budowy nowoczesnego parku technologicznego Centrum Nowoczesnych Technologii złożony przez Prezesa Zarządu Spółki Inwestycyjnej.

Ad. pkt 6.

Sprawy wniesione.

Pani Joanna Kowalczyk odnosząc się do ostatniego przedstawionego pisma Przewodniczącej Rady Gminy poprosiła o to, żeby Prezes Zarządu Spółki Inwestycyjnej wystąpił na kolejnej sesji Rady Gminy z prezentacją projektu. Zapytała, czy na wystąpienie inwestora na sesji musi być zgoda Rady Gminy.

Pani Beata Rycerska odpowiedziała, że jeżeli nie zostanie to umieszczone w porządku obrad jako punkt posiedzenia, to w sprawach wniesionych każdy może zabrać głos.

Pani Joanna Kowalczyk złożyła propozycję dołączenia informacji o spotkaniu do porządku obrad następnej sesji.

Pani Beata Rycerska przypomniała, że radnym zostało przedstawione pismo w sprawie spotkania.

Pan Jarosław Hirny-Budka wyrażając chęć zrealizowania takiego spotkania, poinformował o trudnościach organizacyjno-technicznych, argumentując brakiem formalnej konieczności odbycia spotkania na posiedzeniu Rady Gminy, natomiast zorganizowanie dedykowanego spotkania ułatwi ustalenie dogodnego terminu.

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że popiera propozycję Pani Joanny Kowalczyk, gdyż wszystkim zainteresowanym dajemy możliwość obejrzenia spotkania.

Pani Beata Rycerska poinformowała, że spotkanie dedykowane może również być transmitowane.

Pani Joanna Kowalczyk dopytała, czy spotkanie może zostać zrealizowane przy uczestnictwie mieszkańców.

Pani Anna Kamińska podkreśliła, że na sesji i na spotkaniu dedykowanym mogą uczestniczyć mieszkańcy, istotne jest także, aby takie spotkanie było transmitowane.

Pani Beata Rycerska podsumowała sprawę zorganizowania dedykowanego transmitowanego spotkania, przy możliwym uczestnictwie radnych i mieszkańców, którego termin zostanie ustalony później.

Pani Agnieszka Paradowska zwracając się do Pani Wójt, poprosiła o przekazanie notatki ze spotkania poruszającego m.in. kwestie „Paszkowianki”.

Pani Wójt zachęciła do sprawdzenia na stronie internetowej zakładki „Paszkowianka”. Powinny się w niej znajdować dwie notatki z dwóch spotkań oraz pismo od Lasów Państwowych.

Pani Agnieszka Paradowska dopytała, kiedy nastąpiła publikacja i czy dokument jest wprowadzony łącznie z załącznikiem.

Pani Wójt odpowiedziała, że publikacja notatek ze spotkań nastąpiła wcześniej, natomiast pismo Lasów Państwowych zostanie zamieszczone w terminie późniejszym i nie posiada ono załączników.

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że przeglądając pismo z innego źródła, widziała załącznik oraz mapkę.

Pani Wójt wyjaśniła, że załącznik i mapka są zapewne częścią pisma.

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o wysłanie notatki drogą mailową, wraz ze wskazaniem, gdzie na stronie znajduje się zakładka dotycząca „Paszkwianki”.

Pan Andrzej Łuszczynski poinformował, że wszystkie pisma z Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, są publikowane na dedykowanej zakładce. Najnowsze pismo oczekuje na wprowadzenie, natomiast cała dotychczasowa dokumentacja i korespondencja jest umieszczona w zakładce na stronie.

Pani Agnieszka Paradowska uściśliła, że chodzi o notatkę sporządzoną na spotkaniu komisji.

Pani Wójt poinformowała, że odbyły się dwa spotkania z MZDW oraz, że z obu spotkań zostały sporządzone pisma.

Pani Joanna Kowalczyk zapytała czego dotyczy pismo od Lasów Państwowych.

Pani Wójt poinformowała, że pismo dotyczy stanowiska Lasów Państwowych i ewentualnego przebiegu drogi zwanej „Paszkwianką”. Lasy Państwowe przedstawiły swoją najkorzystniejszą propozycję, która najbardziej oszczędza las. Zachęciła do zapoznania z całym pismem.

Pani Joanna Kowalczyk zaaprobowała propozycję Pani Wójt, odnosząc się do treści pisma w zakresie złożonych wniosków o pomniki przyrody.

Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował o wejściu w życie uchwały krajobrazowej. Następnie zapytał, czy w Urzędzie Gminy są planowane działania edukacyjne bądź będą udostępniane materiały, które wskazywałyby działalnościom gospodarczym dozwolone formy i wymiary reklam.

Pani Wójt odpowiedziała, że pierwszy materiał ukaże się w Biuletynie Gminnym wydawanym w grudniu, natomiast w kolejnych miesiącach zostanie rozważone wprowadzenie działań edukacyjnych.

Pani Joanna Kowalczyk wyraziła niezadowolenie nad pracą działu zieleni w sprawie podcięcia gałęzi drzew przy ul. Sportowej, wykonanego przez PGE.

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował o wielokrotnie prowadzonej korespondencji z zakładem energetycznym w sprawie podcięcia gałęzi drzew. Przez pewien okres współpraca była korzystna, gdyż przed przystąpieniem zakładu do kolejnych prac przedstawiciel dzwonił do urzędu, w celu ustalenia realizacji prac, a na wyznaczone miejsce jechał inspektor. Wykonane cięcie przy ul. Sportowej nie było uzgodnione. Urząd po rozpoczęciu prac, skontaktował się z jednostką odpowiedzialną za te przycięcia, jednak było już po fakcie

Pani Joanna Kowalczyk skierowała prośbę o przekazanie pełnej korespondencji z zakładem energetycznym w w/w sprawie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Beata Rycerska zamknęła obrady L sesji Rady Gminy Michałowice.